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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicaliști: Despăgubirea infractorilor va costa bugetul de stat „între 370 și 550 milioane de euro” 
Sindicaliștii din penitenciare estimează ca proiectul anunțat recent de ministrul Justiției, Tudorel Toader, de 
despăgubire a infractorilor care au stat în condiții necorespunzătoare în pușcării ar putea costa bugetul statului 
„între 370 și 550 de milioane de euro”. 
În data de 20 martie, Tudorel Toader a anunțat ca ministerul Justiției lucrează la un proiect de lege care prevede 
conferirea de despagubiri, compensații materiale, pentru perioada cât un deținut a stat in condiții 
necorespunzătoare. 
În octombrie 2017, Tudorel Toader a afirmat că probabil vor fi oferite despăgubiri între 5 și 8 euro pe zi pentru 
deținuții care au executat integral pedepsele în condiții necorespunzătoare înainte de intrarea în vigoare a Legii 
recursului compensatoriu. 
„Cuantumul nu îl stabilesc eu. Eu pot să vă dau două repere (...) Ungaria a stabilit 5 euro pe zi de detenție 
necorespunzătoare, Italia a stabilit 8 euro pe zi de detenție necorespunzătoare și Curtea Europeana a considerat 
că sunt despăgubiri echitabile și unele, și altele. Probabil tot în zona aceasta vom fi și noi”, spunea atunci ministrul 
Justiției, citat de Agerpres. 
Pornind de la aceste cifre,  Federația Sindicatelor din Administrația Națională a Penitenciarelor (FSANP) estimează 
că, „la un rulaj total al deținuților estimat pentru perioada 2012 - 2017 de 92.000 de deținuți, aceștia fiind 
beneficiarii, costurile totale pentru bugetul de stat se vor ridica la o sumă cuprinsă între 370 milioane € (la o 
despăgubire de 5€/zi/deținut) și 550 milioane € (la o despăgubire de 8€/zi/deținut)”. 
Sindicaliștii spun că au luat în calcul „o valoare mediană”, în condițiile în care „nu toți deținuții beneficiari fiind în 
sistemul penitenciar pe întreaga durată de aplicare”. 
„Astfel, suma maximă care ar putea fi obținută de 1 deținut pentru această perioadă de 5 ani ar urma să fie de 
9.125 € (la o despăgubire de 5€/zi/deținut) sau de 14.600 € (la o despăgubire de 8€/zi/deținut)”, arată FSANP. 
FSANP îl mai numește „prietenul infractorilor” pe Tudorel Toader și adaugă că acesta „trebuie înlocuit cu un 
ministru al Justiției”. Totodată, sindicaliștii susțin că s-ar putea construi „1.500 de școli cu 8 săli de clasă sau 11 
spitale cu 450 de paturi” cu acești bani. 
El  îl contrazic pe ministru și spun că „CEDO nu a cerut niciodată despăgubirea infractorilor, nu impus măsuri 
obligatorii ci doar a cerut îmbunătățirea condițiilor din penitenciare”. 
FSANP prezintă și o listă cu foști deținuți care ar putea beneficia de aceste despăgubiri: 

 „1. Beniamin Laichici (Jianu) - condamnat pe viață pentru că a împușcat mortal cinci oameni într-o singură 
zi și eliberat după 22 de ani de detenție (doar ultimii 5 în condiții improprii conform dlui Toader) - despăgubire 
între 9.125 € și 14.600 €. 

  2. Petru Hera Cristea - recidivist condamnat pentru viol și tâlhărie, eliberat după ce a executat 1.070 de 
zile de închisoare - despăgubire între 5.350 € și 8.560 €. 

  3. Mircia Gutau - condamnat pentru corupție și eliberat după ce a executat 851 de zile de pedeapsă cu 
închisoare - despăgubire între 4.255 € și 6.808 €. 

  4. Gheorghe Ștefan (zis Pinalti) - condamnat pentru corupție și eliberat după ce a executat o pedeapsă de 
1.278 de zile de închisoare - despăgubire între 6.390 € și 10.224 €. 

  5. Mihai Stoica (zis Meme) - condamnat pentru înșelăciune și eliberat după ce a executat 713 zile de 
închisoare - despăgubire între 3.565 € și 5.704 €. 

  6. Mircea Băsescu - condamnat pentru trafic de influență și eliberat după ce a executat  a executat 860 
de zile de detenție - despăgubire între 4.300 € și 6.880 €. 

  7. Nicolae Dumitru (zis Niro) - condamnat pentru trafic de influență și eliberat după ce a executat 568 de 
zile în detenție - despăgubire între 2.800 € și 4.544 €. 

  8. Gregorian Bivolaru (zis Guru) - condamnat pentru act sexual cu un minor și eliberat după ce a executat 
764 de zile de închisoare - despăgubire între 3.820 € și 6.122 €. 

  9. Claudiu Sibişean - condamnat pentru infracțiuni de crimă organizată și eliberat după ce a executat 
1.893 zile de inchisoare - despăgubire între 9.125 € și 14.600 €. 
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 10. Lucian Darie - condamnat pentru infracțiuni de pedofilie si pornografie infantilă și eliberat după ce a 

executat 1.218 zile închisoare - despăgubireîntre 6.090 € și 9.744 €”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Sindicatul Naţional Sport şi Tineret, protest la Ministerul Muncii. Nemulţumirile salariaţilor 
Sindicatul Naţional Sport şi Tineret (SNST) a anunţat că organizează miercuri, între orele 11.00 – 13.00, un miting 
de protest la Ministerul Muncii, acţiune la care vor participa aproximativ 300 de membri din toată ţara. 
"SNST continuă seria acţiunilor de protest împotriva discriminărilor salariale vădite la care sunt supuşi angajaţii 
din Sport şi Tineret, în raport cu celelalte categorii de personal plătit din fonduri publice şi împotriva 
nesoluţionării, nesusţinerii şi neimplicării instituţiilor în rezolvarea problemelor salariale ale angajaţilor din acest 
domeniu de activitate. Concret: vechimea în muncă nu contează, au scăzut veniturile antrenorilor prin tăierea 
indemnizaţiei de lot naţional, neplata muncii în zilele de sămbătă şi duminică, funcţiile specifice nu sunt încadrate 
corespunzător, inexistenţa sporurilor pentru condiţii de muncă, iar studiile superioare nu au importanţă. Deşi 
Legea salarizării a suferit mai multe corecţii, personalul din domeniu nostru a fost sistematic ignorat şi exclus", se 
arată într-un comunicat de presă al Sindicatului Naţional Sport şi Tineret (SNST), remis MEDIAFAX. 
Potrivit sindicaliştilor, memoriile şi solicitările înaintate către Ministerul Tineretului şi Sportului, Ministerul Muncii 
şi Justiţiei Sociale, Comisia pentru muncă şi protecţie socială a Camerei Deputaţilor, în care sunt expuse 
problemele cu care se confruntă angajaţii din sistem au rămas fără răspuns. 
Ei ameninţă cu boicotarea competiţiilor sportive. 
"Sindicatul Naţional Sport şi Tineret atrage atenţia că nemulţumirile salariaţilor din domeniul nostru de activitate 
au ajuns la un nivel maxim, iar ignorarea acestora şi lipsa unor acţiuni imediate va duce la boicotarea competiţiilor 
sportive şi declanşarea unor manifestări de protest care pot merge până la blocarea totală a activităţilor din Sport 
şi Tineret", potrivit sursei citate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader: Guvernul este cel care autorizează publicarea raportului GRECO. Am semnat memorandumul/ PNL: 
Toader să publice raportul pe legile justiţiei. Cerem PPE să sesizeze Comisia de la Veneţia 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a precizat miercuri că guvernul este cel care autorizează publicarea raportului 
GRECO şi nu ministerul pe care îl conduce, acesta subliniind că a semnat memorandumul prin care solicita 
autorizarea pentru acestei acţiuni. 
„Guvernul şi nu ministrul Justiţiei, autorizează publicarea Raportului GRECO! În cadrul reuniunii plenare din 
perioada 19 – 23 martie 2018, GRECO a adoptat Raportul ad-hoc privind România, în temeiul procedurii prevăzute 
de Regula 34 din Regulile de procedura ale GRECO. Aceasta a avut ca temă modificările aduse legilor justiţiei. 
Autorităţile române au primit raportul în data de 28 martie 2018, acesta urmând a fi tradus în limba română şi 
înaintat Guvernului pentru a autoriza publicarea. Potrivit Regulilor 34 par. 3 şi 35 din Regulile de Procedură ale 
GRECO, informaţiile conţinute în rapoarte sunt confidenţiale, până la data publicării. Precizăm faptul că, până în 
prezent, a fost autorizată publicarea tuturor rapoartelor de evaluare şi de conformitate adoptate de GRECO cu 
privire la România. În acest context, am semnat Memorandumul adresat Guvernului prin care se solicită 
autorizarea publicării raportului”, a precizat ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, pe Facebook. 
Explicaţiile vin după ce Grupul de State împotriva Corupţiei (GRECO), un organism al Consiliului Europei, a adoptat 
un nou raport privind reformele justiţiei din România, în cadrul reuniunii plenare din 19-23 martie, şi îndeamnă 
autorităţile române să autorizeze cât mai rapid publicarea raportului. 
GRECO anunţă că preşedintele instituţiei a primit instrucţiuni să informeze autorităţile române cu privire la 
concluziile raportului (Greco-AdHocRep(2018)2), iar şeful delegaţiei României este chemat să prezinte, la 
următoarea reuniune plenară GRECO (18-22 iunie 2018), o informare scrisă privind situaţia reformelor justiţiei, se 
arată într-un comunicat pe site-ul instituţiei europene. 
Totodată, GRECO invită autorităţile să autorizeze, cât mai curând posibil, publicarea raportului adoptat recent. O 
delegaţie a Grupului Statelor împotriva Corupţiei (GRECO) a vizitat România în perioada 21-22 februarie. 
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Într-un raport adoptat în decembrie 2017, GRECO a determinat că performanţele curente ale României în ceea ce 
priveşte implementarea recomandărilor sale în domeniul prevenirii corupţiei în rândul membrilor Parlamentului, 
judecătorilor şi procurorilor sunt "în general nesatisfăcătoare". 
PNL: Toader să publice raportul GRECO pe legile justiţiei. Cerem PPE să sesizeze Comisia de la Veneţia 
PNL îi solicită ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, să publice de urgenţă raportul GRECO pe legile justiţiei, a 
declarat, miercuri, senatorul Alina Gorghiu, afirmând că liberalii vor solicita printr-o scrisoare Adunării 
Parlamentare şi PPE sesizarea Comisiei de la Veneţia pe legile justiţiei. 
„Săptămâna trecută a fost elaborat raportul pe procedura de evaluare ad-hoc făcut de GRECO pe subiectul legilor 
justiţiei din România şi din Polonia. (...) Este un raport destul de grav la adresa României, la adresa Parlamentului. 
(...) Ce s-a întâmplat cu acest raport în România spre deosebire de Polonia? Zace în sertarul domnului ministru 
Toader la Ministerul Justiţiei. Procedura spune în felul următor: ca acest raport să devină public, ca fiecare 
cetăţean din România să poată lua cunoştinţă de aspectele critice la adresa legilor justiţiei din acest raport, 
România, prin ministerul de resort, trebuie să-şi dea acceptul şi să publice raportul. Astfel, astăzi în Biroul Executiv 
s-a luat decizia şi am şi trimis adresă formală către minister să solicităm publicarea de urgenţă a raportului”, a 
declarat senatorul PNL Alina Gorghiu. 
Alina Gorghiu a afirmat că raportul este unul oficial, „nu o scrisoare de amor”. 
„(...) Suspectez, dacă nu se va publica de urgenţă raportul că dl Toader are ceva de ascuns. (...) Îi cerem de urgenţă 
publicarea acestui raport. (...) Este un raport public pentru orice cetăţean, nu este o depeşă, o scrisoare de amor 
între domnul Toader şi mai ştiu eu ce membru al GRECO. Este o problemă instituţională care ţine de buna 
funcţionare a sistemului judiciar din România şi de cooperarea între instituţii", a spus Gorghiu. 
Liberalii din Comisia juridică a APCE vor solicita, printr-o scrisoare adresată Adunării Parlamentare şi PPE sesizarea 
Comisiei de la Veneţia pe legile justiţiei, amintind că deja există un precedent în cazul legii de modificare a 
Ordonanţei 26/2000, a precizat Alina Gorghiu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Magistraţii STRÂNG RÂNDURILE, după apariţia 'listei negre' a Comisiei Europene! Asociaţia Magistraţilor, 
solidară cu demersul CSM 
Asociaţia Magistraţilor din România (AMR) a anunţat, miercuri, că susţine demersul Secţiei pentru judecători din 
cadrul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) de a transmite Comisiei Europene o scrisoare în care să ceară 
clarificări referitoare la solicitările de informaţii cu privire la anumite cazuri de corupţie. 
"În primul rând, în deplin acord cu Secţia pentru judecători, AMR îşi exprimă convingerea cu privire la rolul 
Comisiei Europene în evaluarea progreselor României în domeniul justiţiei, dar, în acelaşi timp, astfel cum Secţia 
pentru Judecători a punctat, nu poate fi ignorată dezbaterea publică angajată de apariţia în spaţiul public a 
documentului purtând data de 10 octombrie 2012 şi transmis Ministerului Justiţiei de către Comisia Europeană", 
se arată într-un comunicat al AMR remis, miercuri, AGERPRES.  
 
Conform sursei citate, AMR apreciază orice demers care reafirmă necesitatea respectării garanţiilor unei Justiţii 
independente. 
"Astfel cum AMR a subliniat în repetate rânduri, independenţa puterii judecătoreşti nu este un scop în sine, nu 
este un privilegiu de care beneficiază judecătorii, cu titlu individual şi personal, ci se justifică pe deplin prin 
necesitatea de a le permite să îşi îndeplinească misiunea", se precizează în comunicat. 
AMR subliniază că nu poate susţine în acest moment, raportându-se strict la conţinutul scrisorii din data de 10 
octombrie 2012, că solicitările Comisiei Europene aduc atingere principiului independenţei Justiţiei, dar nici nu 
poate trata cu indiferenţă acţiuni care au potenţialul de a încălca această independenţă. 
"O asemenea perspectivă nu înseamnă că magistraţii se consideră infailibili, nici că independenţa puterii 
judecătoreşti este un scut faţă de lume şi nici că ar fi o calitate personală! Ci înseamnă că avem dreptul să primim 
lămuriri, clarificări, explicaţii suplimentare înainte de a formula o concluzie şi de a decide asupra acţiunilor de 
urmat", se mai arată în comunicatul AMR. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Iohannis, despre LEGILE JUSTIŢIEI care vor ajunge la promulgare: Dacă tot a fost cel mai mare scandal făcut de 
Parlament, să avem măcar legi bune 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat că va face o analiză şi va anunţa public ce măsuri va lua legat de legile 
justiţiei, în momentul în care acestea vor ajunge instituţional la preşedinte, spunând că dacă tot a fost scandal 
public, măcar să folosim momentul pentru a avea legi bune. 
"Legile justiţiei nu au ajuns instituţional la mine şi în momentul în care vor ajunge o să fac o declaraţie pe această 
temă-cum văd calitatea legilor, ce paşi îmi imaginez că trebuie făcuţi. Dacă tot am umblat atâta la aceste legi şi 
Parlamentul a creat cel mai mare scandal public pe care l-a creat Parlamentul vreodată, să aducem aceste legi 
într-o formă bună pentru România. Ar fi păcat după atâta scandal să avem legi proaste", a declarat preşedintele 
Klaus Iohannis. 
Plenul Senatului a votat, luni, modificarea celor trei legi ale Justiţiei - 303/2004 privind Statutul procurorilor şi 
judecătorilor, 304/2004 privind organizarea judiciară şi 317/2004 privind organizarea şi funcţionarea CSM, în 
pofida criticilor parlamentarilor Opoziţiei. 
Senatul a fost cameră decizională, proiectele urmând a fi trimise preşedintelui Klaus Iohannis la promulgare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dezbate sesizarea lui Iohannis pe legea privind statutul funcţionarului public parlamentar 
Curtea Constituţională a României va dezbate, joi, sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis în cazul actului normativ 
pentru modificarea şi completarea Legii 7/2006 privind statutul funcţionarului public parlamentar, conform ordinii 
de zi publicate pe site-ul CCR, şeful statului invocând, printre altele, faptul că a fost adoptat cu încălcarea 
principiului bicameralismului. 
 
Iohannis a trimis Curţii o sesizare de neconstituţionalitate asupra Legii pentru modificarea şi completarea Legii 
7/2006 privind statutul funcţionarului public parlamentar deoarece încalcă prevederile art. 1 alin. (5), art. 16 alin. 
(1) şi art. 61 alin. (2) coroborate cu cele ale art. 75 alin. (3) din Constituţie. 
 
Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, legea a fost respinsă de Senat, în calitate de primă Cameră sesizată, în 
şedinţa din 8 iunie 2016, fiind adoptată de Camera Deputaţilor, în calitate de Cameră decizională, pe 6 
februarie 2018, într-o formă diferită faţă de cea respinsă de Senat, cu încălcarea principiului bicameralismului. 
 
"În forma respinsă de Senat legea reglementa numai modificarea dispoziţiilor art. 94 alin. (1) din Legea 7/2006 în 
sensul aplicării prevederilor art. 44, 73 şi 73 indice 1 din Legea 7/2006 şi cu privire la personalul de specialitate din 
cadrul Autorităţii Electorale Permanente care are acelaşi statut cu cel al personalului din aparatul Parlamentului. 
(...) Astfel, faţă de forma dezbătută de Senat, se introduce posibilitatea: exercitării cu caracter temporar a unei 
funcţii publice parlamentare de conducere vacante prin promovarea temporară a unei persoane angajate cu 
contract individual de muncă; eliberării din funcţia publică parlamentară de şef departament/ director general de 
către secretarul general, cu avizul Biroului permanent al Camerei Deputaţilor sau Senatului; actualizării pensiilor 
de serviciu stabilite în temeiul art. 73 indice 1 din Legea 7/2006 şi calculate până la intrarea în vigoare a 
Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului 59/2017 cu majorarea salariului de bază de care beneficiază funcţionarul 
public parlamentar aflat în activitate. Totodată se prevede şi termenul în care decizia de pensionare trebuie 
comunicată Camerei Deputaţilor şi Senatului, după caz", se precizează în sesizare. 
 
Concret, forma adoptată de Senat urmărea punerea de acord a dispoziţiilor art. 94 din Legea 7/2006 cu cele ale 
art. 102 alin. (6) din Legea 208/2015, iar forma adoptată de Camera decizională conţine în plus reglementări 
referitoare la cariera funcţionarilor publici parlamentari, precum şi o nouă modalitate de actualizare a pensiei de 
serviciu de care aceştia beneficiază, arată textul citat. 
 
"Aşadar, comparând cele două forme ale legii supuse controlului de constituţionalitate, se poate observa atât 
existenţa unor deosebiri majore de conţinut juridic, cât şi a unei configuraţii semnificativ diferite, plasând astfel 
pe o poziţie privilegiată Camera decizională, cu eliminarea, în fapt, a primei Camere sesizate din procesul 
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legislativ. (...) În opinia noastră, intervenţiile legislative operate de Camera Deputaţilor au modificat substanţial 
obiectul de reglementare şi configuraţia iniţiativei legislative, cu consecinţa deturnării de la finalitatea urmărită de 
iniţiator ce viza doar modificarea dispoziţiilor art. 94 alin. (1) din Legea 7/2006. În consecinţă, Legea pentru 
modificarea şi completarea Legii 7/2006 privind statutul funcţionarului public parlamentar a fost adoptată cu 
încălcarea principiului bicameralismului consacrat de art. 61 alin. (2) din Constituţie şi de art. 75 alin. (3) din 
Constituţie", se precizează în sesizare. 
 
De asemenea, preşedintele arată că au fost încălcate dispoziţiile art. 1 alin. (5) din Constituţia României, în 
componenta sa referitoare la claritatea şi previzibilitatea normei. 
 
"Prin art. I pct. 1 al legii supuse controlului - art. 60 alin. (1) din Legea 7/2006 - se stabileşte că exercitarea cu 
caracter temporar a unei funcţii publice parlamentare de conducere vacante se realizează prin promovarea 
temporară a unui funcţionar public parlamentar sau a unei persoane angajate cu contract individual de muncă, ce 
îndeplineşte condiţiile generale şi specifice pentru ocuparea acestei funcţii de conducere. (...) Faţă de dispoziţiile 
menţionate, considerăm că opţiunea legiuitorului ca o funcţie publică parlamentară de conducere vacantă să 
poată fi exercitată, chiar şi temporar, de o persoană angajată cu contract individual de muncă este contrară însăşi 
raţiunii existenţei funcţiei publice parlamentare. Deşi scopul intervenţiei legislative deduse controlului de 
constituţionalitate poate fi justificat prin prisma evitării situaţiilor de blocare a activităţii la care s-ar putea ajunge 
până la ocuparea prin concurs a posturilor vacante, considerăm că norma instituită la art. I pct. 1 al legii este 
neclară, întrucât permite fie interpretarea că soluţia legislativă poate fi utilizată ca modalitate alternativă de 
alegere între cele două categorii de personal, fie că această soluţie poate fi utilizată numai ca modalitate 
subsidiară, în situaţia de excepţie în care nu ar exista un alt funcţionar public parlamentar cu vocaţie la ocuparea 
cu caracter temporar a unei funcţii publice parlamentare vacante", se arată în sesizarea şefului statului. 
 
Pe de altă parte, preşedintele spune că prin art. I pct. 3 al legii supuse controlului - art. 69 din Legea 7/2006 - nu 
se respectă cerinţele de claritate şi previzibilitate ale normei, contravenind art. 1 alin. (5) din Constituţie întrucât 
nu este indicat fără echivoc destinatarul obligaţiei prevăzute la art. 69 alin. (2), respectiv destinatarul obligaţiei de 
comunicare a deciziei de pensionare. 
 
"Art. I pct. 4 din legea supusă controlului - art. 94 alin. (1) din Legea 7/2006 - extinde aplicarea prevederilor cu 
privire la vechimea în muncă, indemnizaţia în cazul încetării raportului de serviciu din motive neimputabile, 
respectiv pensia de serviciu, şi asupra personalului Autorităţii Electorale Permanente. Însă, în condiţiile în care art. 
102 alin. (6) din Legea 208/2015 privind alegerea Senatului şi a Camerei Deputaţilor, precum şi pentru organizarea 
şi funcţionarea Autorităţii Electorale Permanente stabileşte că personalului din aparatul de specialitate al AEP i se 
aplică în mod corespunzător prevederile Legii 7/2006, considerăm că norma nou introdusă este neclară şi de 
natură a permite interpretări diferite. Astfel, nu rezultă cu claritate dacă personalului AEP i se vor aplica doar 
dispoziţiile art. 44, 73 şi 73 indice 1 din Legea 7/2006 sau, în mod corespunzător, şi celelalte dispoziţii din Legea 
7/2006. În cea de a doua interpretare, modificarea operată ar conduce la existenţa unui paralelismul legislativ, 
ceea ce contravine art. 16 din Legea 24/2000 privind normele de tehnică legislativă pentru elaborarea actelor 
normative şi, implicit, art. 1 alin. (5) din Constituţie", mai arată preşedintele. 
 
El invocă şi încălcarea dispoziţiilor art. 1 alin. (5) şi ale art. 16 alin. (1) din Constituţie. 
 
"Din redactarea dispoziţiilor nou introduse - 'prin excepţie de la prevederile art. 66' - ar rezulta că eliberarea din 
funcţia publică parlamentară de şef departament sau de director general poate fi dispusă de secretarul general cu 
avizul Biroului permanent fără a se avea în vedere cazurile limitativ prevăzute de art. 66. Conferirea unei puteri 
discreţionare secretarului general al Camerei Deputaţilor sau Senatului, după caz, de a elibera din funcţie 
funcţionari publici parlamentari ce deţin funcţii corespunzătoare înalţilor funcţionari publici parlamentari 
contravine principiului stabilităţii raporturilor de serviciu ale acestora, aşa cum este prevăzut de art. 4 alin. (2) din 
Legea 7/2006, aspect de natură să conducă la încălcarea art. 1 alin. (5) din Constituţie. Totodată, stabilirea unor 
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reguli derogatorii pentru eliberarea din funcţie doar a funcţionarilor parlamentari care deţin funcţiile de şef de 
departament şi director general (funcţii parlamentare corespunzătoare înalţilor funcţionari publici parlamentari) 
creează un tratament juridic diferit, nejustificat obiectiv şi raţional, în raport cu alţi funcţionari publici 
parlamentari, aspect ce contravine dispoziţiilor art. 16 alin. (1) din Constituţie, precum şi jurisprudenţei Curţii 
Constituţionale în materie", menţionează sesizarea. 
 
Totodată, şeful statului precizează că articolul II din legea supusă controlului, care vizează actualizarea pensiilor 
de serviciu, instituie "un privilegiu nejustificat obiectiv şi raţional pentru funcţionarii publici parlamentari şi, 
implicit, pentru personalul asimilat acestora faţă de alte categorii de personal menţionate chiar în OUG 59/2017, 
categorii ce beneficiază de pensie de serviciu". 
 
"Totodată, privilegiul nejustificat este instituit chiar în cadrul aceleiaşi categorii, între beneficiarii pensiei de 
serviciu stabilite în temeiul art. 73 indice 1 din Legea 7/2006, calculată până la intrarea în vigoare a dispoziţiilor 
OUG 59/2017 şi beneficiarii pensiei de serviciu stabilite în temeiul art. 73 indice 1 din Legea 7/2006, calculată 
după intrarea în vigoare a dispoziţiilor OUG 59/2017. Astfel, se aduce atingere principiului egalităţii în faţa legii 
consacrat de art. 16 alin. (1) din Constituţie, aşa cum acesta a fost dezvoltat în jurisprudenţa Curţii 
Constituţionale. (...) Mai mult, sintagma 'persoane care beneficiază de pensia de serviciu actualizată în temeiul 
unei hotărâri judecătoreşti' este neclară, contrar cerinţelor de claritate şi previzibilitate prevăzute de art. 1 alin. 
(5) din Constituţie, întrucât nu se precizează dacă este vorba doar despre persoanele care au obţinut actualizarea 
pensiei în urma modificărilor aduse de Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului 59/2017 sau dacă vizează orice 
persoană care a obţinut o actualizare a pensiei în temeiul unei hotărâri judecătoreşti, cea de a doua ipoteză fiind 
susceptibilă, la rândul ei, de a genera o discriminare între aceste persoane şi ceilalţi beneficiari, contrar art. 16 
alin. (1) din Constituţie", precizează textul sesizării.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudorel Toader, despre cererea lui Sebastian Ghiţă de suspendare a extrădării: Să se adreseze instanţei din 
Serbia, nu Ministerului Justiţiei. Nu l-am văzut pe Ghiţă 
Ministrul Justiţiei a declarat, miercuri, referitor la cererea lui Sebastian Ghiţă de suspendare a extrădării, că nu 
comentează ce "au comentat unii la televizor", menţionând că un inculpat nu poartă dialog direct cu ministrul 
Justiţiei. Tudorel Toader a spus că nu l-a văzut pe Ghiţă. 
"Nu poartă un inculpat dialog direct cu ministrul Justiţiei, oricare ar fi el. El are o procedură de extrădare în Serbia 
şi trebuie să se adreseze instanţei din Serbia, nu Ministerului Justiţiei din România. Nu-mi cereţi acum, aici, eu să 
comentez ce au comentat unii la televizor. Ministrul discută oficial, pe canale oficiale, prin documente înregistrate 
oficial. Nu mă puneţi pe mine acuma să comentez, nici nu am văzut aseară, eram pe drum, veneam, să comentez 
ce a spus nu ştiu cine la televizor", a declarat Tudorel Toader. 
Ministrul Justiţiei a precizat că nu l-a văzut pe Sebastian Ghiţă, pe parcursul vizitei sale în Serbia. 
"Exclus (să mă întâlnesc cu Sebastian Ghiţă în Serbia -n.r.). Cum să se întâlnească un ministru al Justiţiei cu cineva 
care este în procedură de extrădare? Unii m-au întrebat dacă participă la discuţii cu ministrul Justiţiei. Este absolut 
imposibil. Nu că nu am avut, nici măcar nu l-am văzut cum nu l-aţi văzut nici dumneavoastră ieri sau alaltăieri", a 
completat Toader. 
Reacţia ministrului vine după ce fostul deputat Sebastian Ghiţă a declarat, marţi seară, că i-a trimis ministrului 
Justiţiei documente şi dovezi că probele folosite de DNA în cererea de extrădare sunt false, precizând că speră că 
Tudorel Toader va cere suspendarea procedurii de extrădare. 
„Toate documentele pe care le-am strâns, cu dovezi, că probele folosite de DNA în cererea de extrădare sunt false 
şi falsificate le-am trimis domnului Tudorel Toader şi sper că, mai repede, nu mai târziu, dânsul va cere 
suspendarea acestei extrădări. (...) Nu se poate să semneze pentru revocarea lui Kovesi, dar să folosească probele 
false ale doamnei Koveşi. E un nonsens", a precizat Sebastian Ghiţă, la România Tv. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Tratatul România-Brazilia privind asistenţa judiciară în materie penală, adoptat de Camera Deputaților 
Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat miercuri, cu unanimitate de voturi, proiectului de lege pentru ratificarea 
Tratatului între România şi Republica Federativă a Braziliei privind asistenţa judiciară reciprocă în materie 
penală, semnat la Brasilia, la 13 iunie 2017. Astfel, proiectul de lege are ca obiect reglementarea formelor de 
asistenţă judiciară în materie penală necesare în vederea facilitării legăturilor dintre autorităţile judiciare 
române şi cele braziliene, scrie News.ro. 
În tratat este prevăzută notificarea actelor de procedură, pentru comunicarea citaţiilor fiind prevăzută 
transmiterea acestora cu cel puţin 40 de zile înainte de data stabilită pentru înfăţişare; localizarea sau 
identificarea persoanelor şi a obiectelor; efectuarea de comisii rogatorii, inclusiv audierea prin videoconferinţă, 
transferul temporar al persoanelor deţinute; executarea cererilor de percheziţie, sechestru şi confiscare; 
transmiterea de documente, materiale de probă şi obiecte; restituirea bunurilor; transmiterea spontană de 
informaţii; suportarea cheltuielilor decurgând din executarea unei cereri de asistenţă în funcţie de obiectul 
acesteia. 
În conformitate cu prevederile art. 61 din Regulamentul Camerei Deputaţilor, republicat, membrii Comisiei au 
examinat proiectul de lege, în şedinţa din 27 februarie 2018.  La şedinţa Comisiei juridice, de disciplină şi imunităţi 
au fost prezenţi deputaţii conform listei de prezenţă. În urma dezbaterilor, membrii Comisiei juridice, de disciplină 
şi imunităţi au hotărât, cu unanimitate de voturi să propună plenului Camerei Deputaţilor, adoptarea, proiectului 
de Lege pentru ratificarea Tratatului între România şi Republica Federativă a Braziliei privind asistenţa judiciară 
reciprocă în materie penală. Consiliul Legislativ, Comisia pentru politică externă şi Comisia pentru drepturile 
omului, culte şi problemele minorităţilor naţionale au avizat favorabil proiectul de lege. 
Deputatul USR, Stelian Ion a anunţat că membrii USR susţin proiectul de lege, cu toate că ar putea afecta 
tranzacţiile de „portocale” dinspre România spre Brazilia. 
„Pentru cine nu cunoaşte termenul de portocală desemnează interpuşii în infracţiunile de spălare de bani şi este 
ciudat cum unii văd într-o lădiţă o portocală şi fac mare tam-tam, dar când sunt prinşi cu tirul cu portocale pe care 
vor să le trimită către Brazilia nu mai zic nimic. Acest tratat vine in completarea tratatului de extrădare semnat în 
2003 şi ratificat de România în 2004, moment de la care s-a schimbat cumva şi opţiunea turistică a multora dintre 
români, unii foşti parlamentari. Brazilia a fost  ocolită şi au fost preferate alte ţări precum Costa Rica, Serbia, 
Madagascar, ştiţi cu toţii la ce mă refer. Este un proiect aşteptat, foarte bun, partea proastă  - istoric vorbind - 
este că iniţiativa a aparţinut părţii braziliene. A durat  9 ani de zile pana când România a hotărât să semneze acest 
tratat, abia guvernul Cioloş a făcut acest pas, după care a mai trecut un an de zile când, cu două săptămâni înainte 
să-şi dea demisia, dl. Grindeanu, la fel, a dispus să semneze acest tratat de ratificare a asistenţei judiciare în  
materie penală. Semnarea acestui tratat face un bine chiar şi celui mai iubit fiu al poporului, pentru că îi va facilita 
acestuia - mă refer la preşedintele Camerei Deputaţilor, multstimatul şi iubitul dl deputat Liviu Dragnea îi va 
facilita acestuia să-şi dovedească sau nu nevinovăţia în faţa organelor judiciare braziliene”, a spus Stelian Ion. 
În replică la afirmaţiile lui Stelian Ion, deputatul UDMR Marton Arpad a spus că acesta a avut un discurs politic, 
„de parcă am fi în faţa unei noi revoluţii în materie penală, ar fi o lege substanţială, alta decât există, şi de acum 
încolo totul va merge şi mai bine datorită guvernului Cioloş”. 
„Această lege este o lege de ratificare a unui tratat, a unui tratat cu o nouă ţară, aidoma altor zeci de tratate pe 
care le avem cu alte ţări. Nimic ieşit din comun. Evident, o vom vota”, a spus el. 
Senatul este for decizional în cazul acestei iniţiative.  
Rise Project şi Folha de São Paolo, una dintre cele mai mari publicaţii din Brazilia, anunţau, la începutul lunii 
martie, că au obţinut confirmarea că autorităţile braziliene au în desfăşurare o anchetă Rise Project şi Folha de 
São Paolo, una dintre cele mai mari publicaţii din Brazilia, afirmă că au obţinut confirmarea că autorităţile din 
această ţară au în desfăşurare o anchetă vizându-l pe Liviu Dragnea. Ancheta ar fi început după ce procurorii din 
România au luat legătura cu autorităţile braziliene în iulie anul trecut.  
Procurorul federal a declarat că încearcă să determine dacă Liviu Dragnea a folosit interpuşi - "portocale” - ca să 
spele bani şi să achiziţioneze proprietăţi în Brazilia. În portugheză, laranja, adică portocală, este termenul care 
desemnează interpuşii, persoane ”băgate la înaintare de politicieni corupţi sau criminali pentru a-şi ascunde 
implicarea în diverse afaceri”, scrie Rise Project. 
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La acel moment, liderul PSD Liviu Dragnea, a susţinut că informaţiile sunt false şi că nu a fost chemat la audieri, 
comentând, ironic, că l-au prins „vânzând portocale pe plajă”. ”Înţeleg că este o supărare şi trebuie să 
reîncălzească ciorba. Au încălzit-o, dar eu nu o mănânc”, a adăugat Dragnea. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Guvernul discută, în şedinţa de astăzi, o Ordonanţă de Urgenţă care vizează noi modificări ale Codului fiscal 
Guvernul ar urma să discute în şedinţa de joi o Ordonanţă de Urgenţă care vizează mai multe modificări ale 
Codului fiscal, printre care posibilitatea ca firmele să opteze pentru impozitul pe profit sau cifra de afaceri dacă se 
încadrează sub plafonul de un milion de euro. Tot în şedinţa de joi a Cabinetului Dăncilă, ar urma să fie discutată 
posibilitatea ca salariile bugetarilor să fie plătite înaintea vacanţei de Paşte. 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a explicat, miercuri, că una dintre principalele modificări este impunerea 
unui plafon de un milion de euro sub care firmele pot să opteze în a fi impozitate pe cifra de afaceri sau pe 
impozitul pe profit, cu condiţia să aibă doi angajaţi şi capital social de minimum 45.000 de lei. 
O altă propunere vizează rambursarea taxei de mediu doar pe baza unei cereri care să conţină codul numeric 
personal. "O altă modificare este aceea de a simplifica atunci când se solicită rambursarea taxelor de mediu. 
Astăzi, oamenii depun o serie de documente în copie ca dovadă şi simplificarea constă în faptul că acele persoane 
care doresc recuperarea acelor sume s-o facă doar prin simpla depunere a unei cereri în care este CNP-ul, iar noi 
verificăm baza de date că plata s-a făcut de către acea persoană şi să primească banii fără alte documente", a mai 
spus Teodorovici. 
Potrivit acestuia, Ordonanţa de Guvern care va fi discutată în şedinţa de joi include şi alte modificări "care ajută 
mediul economic şi ajută consumatorii". 
Ministrul Finanţelor a susţinut că după 1 ianuarie 2019 nu ar mai trebui modificat Codul fiscal, pentru a se asigura 
stabilitate, iar până atunci eventualele modificări trebuie să fie "doar în beneficiul economiei". 
"Doar dacă mai apar urgenţe vizavi de Codul fiscal să mai facem astfel de modificări. În caz contrar, efectiv, 
analizăm întregul Cod fiscal şi Codul de procedură fiscală articol cu articol, va fi în dezbatere publică şi o discuţie 
foarte clară cu toţi cei avizaţi, iar la final de iunie să postăm public forma finală a celor două acte normative 
extrem de importante pentru economie. Lăsăm iulie, august, septembrie, pentru o dezbatere publică şi mai largă, 
iar undeva pe final de an să adoptăm ultima modificare a Codului fiscal, dar, repet, doar măsuri care sunt în 
beneficiul economiei şi nimic altceva. După 1 ianuarie, să nu ne mai ţinem de Codul fiscal pentru că e nevoie de 
stabilitate", a mai spus Eugen Teodorovici. 
Tot în şedinţa de joi a Cabinetului Dăncilă, ar urma să fie discutată posibilitatea ca salariile celor peste un milion 
de bugetari să fie plătite mai devreme, înaintea vacanţei de Paşte. 
”Noi analizăm această propunere la nivelul Guvernului. Dacă va fi cazul să fie luată o astfel de decizie, se va 
anunţa în şedinţa de Guvern de joi”, a declarat, marţi, la Antena 3, ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
Ministrul a subliniat, însă, că măsura va fi luată doar în condiţiile în care statul îi va trata în mod egal atât pe 
angajaţi, cât şi pe pensionari. 
Vacanţa de Paşte va fi în perioada 6-9 aprilie. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 PRO şi CONTRA descentralizării. Dragnea şi Tăriceanu îi iau la întrebări pe miniştrii cabinetului Dăncilă 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea şi preşedintele ALDE Călin Popescu Tăriceanu urmează să se întâlnească joi cu 
miniştrii pe tema descentralizării, aşa cum a anunţat liderul PSD încă de luni, susţinând că ”este un proces care 
trebuie să înceapă foarte repede”. 
”Au fost mai multe intervenţii ale colegilor mei din BPN care s-au referit la o reticenţă mare din partea membrilor 
Cabinetului în ceea ce priveşte descentralizarea, anume că toţi spun că este foarte bună, dar nu acum. Am rugat-o 
pe doamna prim-ministru ca joi după amiază să am şi eu o întâlnire, o să-l rog şi pe dl. Tăriceanu să vină cu domnii 
şi doamnele ministru, pentru a lămuri o dată pentru totdeauna atitudinea miniştrilor faţă de descentralizare. Este 
o decizie politică asumată şi în programul de guvernare, asumată şi în coaliţie şi este un proces care trebuie să 
înceapă foarte repede”, a declarat, luni, Liviu Dragnea după şedinţa BPN al PSD. 
Întrebat ce miniştri se opun descentralizării, liderul PSD a spus: ”aproape toţi”. 
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El a mai spus nu este nevoie de modificarea Constituţiei pentru descentralizare. 
”Cei care se opun descentralizării - şi nu mă refer doar la miniştri, care unii au început să exprime aşa-zisele 
argumente din partea funcţionarului, mă refer la alte forţe care s-au opus mereu descentralizării - avem cadrul 
legal suficient. Dacă mai e cazul, mai adoptăm acte normative. Dar la ce avem acum, se poate realiza 
descentralizarea pe cadrul legislativ existent”, a spus Liviu Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Învăţământul general obligatoriu extins la 15 ani: Doi ani de grădiniţă, grupa zero, plus 12 clase. Noile 
schimbări adoptate de deputaţi 
Camera Deputaţilor a adoptat, miercuri, un proiect de lege care stabileşte o nouă durată şi o nouă componenţă a 
învăţământului general obligatoriu, crescând durata acestuia până la 15 ani. 
"Învăţământul general obligatoriu este de 15 clase şi cuprinde ultimii 2 ani ai învăţământului preşcolar, 
învăţământul primar, învăţământul gimnazial şi primii 2 ani ai învăţământului secundar superior. Învăţământul 
preşcolar şi învăţământul liceal devin obligatorii până cel mai târziu în anul 2020", potrivit proiectului de lege. 
Ideea de obligativitate înseamnă o şansă la educaţie de calitate şi pentru mediile defavorizate, susţine deputatul 
PSD Carmen Gavrilă. 
"Situaţia actuală reprezintă intrarea în sistemul educaţional de tip preşcolar de la 3 ani, cu grupă mică, grupă 
mijlocie, grupă mare. Nu există însă obligativitate, deşi la toate judeţele, la toate nivelele, sistemul educaţional 
face eforturi pentru a asigura şcolarizarea preşcolarilor. Pe de altă parte, ideea de obligativitate înseamnă o şansă 
la educaţie de calitate şi pentru mediile defavorizate, pentru învăţământul rural, pentru mediile de periferie 
urbană - acolo unde copiii poate nu au posibilitatea de a beneficia nici de supraveghere nici de un sprijin 
educaţional. (...) În felul acesta, de la cei 13 de ani de acum - 12 clase şi una pregătitoare - se adaugă încă doi ani, 
dar în etape”, afirmă deputatul PSD Camerlia Gavrilă. 
PNL s-a abţinut de la vot. 
Raluca Turcan a declarat că 15 ani de învăţământ obligatoriu reprezintă o tendinţă perfect europeană, dar asta nu 
înseamnă că abandonul şcolar între clasa a VIII-a şi a IXI-a nu este de 30 %. 
Senatul este for decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Decizie majoră. Primăria Capitalei a decis transferul mai multor servicii publice către noile companii 
municipale/ Bugetele celor 22 de companii, aprobate | LISTA completă 
Consiliul General al Municipiului Bucureşti a aprobat, miercuri, delegarea unor servicii de la PMB către companiile 
municipale. Înainte de şedinţă, PMB a retras anexele privind patrimoniul insitituţiilor de la care se vor delega 
serviciile, asfel încât proiectele să fie votate cu majoritate simplă. 
Proiectele privind delegarea serviciilor de la mai multe instituţii ale PMB către noile companii municipale aveau 
nevoie de două treimi din voturile consilierilor CGMB, pentru că prevedeau şi preluarea patrimoniului de la PMB. 
Primăria a decis însă scoaterea acestor anexe din proiecte, astfel încât delegarea serviciilor a fost votată şi 
aprobată cu majoritate simplă. 
În consecinţă, CGMB a aprobat delegarea următoaelor servicii, astfel: 
Delegarea prin concesiune a gestiunii serviciului public de administrare a parcajelor aparţinând domeniului public 
şi/sau domeniului privat al municipiului Bucureşti către Compania Municipală Parking S.A. 
Delegarea gestiunii activităţilor privind organizarea şi optimizarea circulaţiei rutiere şi pietonale, instalarea, 
întreţinerea şi funcţionarea sistemelor de semnalizare şi dirijare a circulaţiei către Compania Municipală 
Managementul Traficului S.A. 
Delegarea serviciilor de construire, modernizare, reparare si întreţinere a arterelor de circulaţie, podurilor, 
viaductelor, pasajelor rutiere şi pietonale subterane şi supraterane şi a lucrărilor de artă prin compoziţia acestora, 
inclusiv echiparea tramei stradale cu elemente de mobilier urban către Compania Municipală Străzi, Podurii şi 
Pasaje S.A. 
Delegarea serviciului de administrare a domeniului public şi privat privind activităţile de întreţinere a arborilor şi 
spaţiilor verzi în Municipiul Bucureşti către Compania Municipală Întreţinerea Arborilor şi Spaţiului verde S.A. 
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Delegarea serviciului public de administrare a domeniului public şi privat privind activităţile de amenajare şi 
întreţinere a parcurilor şi grădinilor către Compania Municipală Parcuri şi Grădini S.A. 
Delegarea serviciului de administrare a cimitirelor şi crematoriilor umane din componenţa serviciilor publice de 
administrare a domeniului public şi privat de interes local din Municipiului Bucureşti către Compania Municipală 
Cimitire S.A. 
Delegarea serviciului public de administrare a domeniului public şi privat al municipiului Bucureşti privind 
activităţile de publicitate stradală şi afişaj către Compania Municipală Publicitate şi afişaj. 
La începutl şedinţei, înainte ca aceste proiecte să fie votate, primarul general, Gabriela Firea, a declarat că îi va da 
în judecată pe consilierii care blochează proiectele de transfer de patrimoniu de la Primăria Capitalei la companiile 
municipale. 
Primăria Capitalei a aprobat bugetele de venituri şi cheltuieli ale celor 22 de companii municipale 
Consiliul General al Municipiului Bucureşti (CGMB) a votat, miercuri, bugetele de venituri şi cheltuieli pentru anul 
2018 ale companiilor municipale, înfiinţate anul trecut de Primăria Capitalei. 
Astfel, cele 22 de companii municipale prevăd următoarele bugete de venituri şi cheltuieli pentru anul 2018: 
Compania Municipală Dezvoltare Durabilă estimează că în 2018 va avea venituri de aproape 29,8 milioane de lei şi 
cheltuilei de aproximativ 20 de milioane de lei. 
Compania Municipală Energetica estimează venituri de a 142 de milioane de lei, din care peste 29 de milioane de 
lei şi cheltuieli de 95 de milioane de lei. 
Compania Municipală Consolidări SA preconizează în 2018 venituri de 250 de milioane de lei şi cheltuieli de 240 
de milioane de lei. 
Compania Municipală Turistică estimează că va avea venituri de 13 milioane de lei şi cheltuieli de peste 12 
milioane de lei. 
Compania Municipală Tehnologia Informaţiei îşi propune venituri de peste 15,5 milioane de lei şi cheltuieli de 15 
milioane de lei. 
Compania Municipală Managementul Traficului preconizează venituri de peste 173 milioane de lei şi cheltuieli de 
167 de milioane de lei. 
Compania Municipală Parking Bucureşti SA prevede venituri de 38 de milioane de lei şi cheltuieli de 38 de 
milioane de lei. 
Compania Municipală Protecţie Civilă şi Voluntariat prevede venituri de peste 30 milioane de lei şi cheltuieli de 30 
milioane de lei. 
Compania Municipală Imobiliară Bucureşti preconizează venituri de 6,3 milioane de lei şi cheltuieli de 4 milioane 
de lei. 
Compania Municipală Pază şi Securitate Bucureşti SA îşi propune venituri de 77 milioane de lei şi cheltuieli de 67 
de milioane de lei. 
Compania Municipală Eco Igienizare Bucureşti SA estimează în 2018 venituri de 22 de milioane de lei şi cheltuieli 
de 21 de milioane de lei. 
Compania Municipală Agrement Bucureşti prevede venituri de peste 14 milioane de lei şi cheltuieli tot 14 
milioane de lei. 
Compania Municipală Publicitate şi Afişaj Bucureşti SA estimează venituri de 11 milioane de lei şi cheltuieli de 
aproape 11 milioane de lei. 
Compania Municipală Întreţinerea Arborilor şi Spaţiului Verde Bucureşti SA prevede venituri de 27 de milioane de 
lei şi cheltuieli de aproape 27 milioane de lei. 
Compania Municipală Străzi, Poduri şi Pasaje Bucureşti SA preconizează venituri de 123 de milioane de lei şi 
cheltuieli de 118 milioane de lei. 
Compania Municipală Sport pentru Toţi Bucureşti SA prevede venituri de 16,4 milioane de lei şi cheltuieli de 15,5 
milioane de lei. 
Compania Municipală Iluminat Public Bucureşti SA prevede venituri de 35 de milioane de lei şi cheltuieli de 33 de 
milioane de lei. 
Compania Municipală Parcuri şi Grădini Bucureşti SA prevede venituri de peste 70 de milioane de lei şi cheltuieli 
tot de 70 de milioane de lei. 
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Trustul de Clădiri Metropolitane SA prevede venituri de 88 de milioane de lei şi cheltuieli de 87,8 milioane de lei. 
Compania Municipală Managementul Transportului Bucureşti SA estimează venituri de peste 12 milioane de lei şi 
cheltuieli de 11 milioane de lei. 
Compania Municipală Medicală Bucureşti prevede venituri de 6,3 milioane de lei şi cheltuilei de 6,3 milioane de 
lei. 
Compania Municipală Cimitire Bucureşti SA prevede venituri de 20 de milioane de lei şi cheltuieli de 19,8 milioane 
de lei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Transporturilor, despre autostrada Bucureşti-Ploieşti: Dacă nu va fi gata la timp, ne mutăm pe 
şantier/ Când va începe efectiv lucrările la Autostrada Sibiu-Piteşti 
Lucrările pentru finalizarea intrării în Bucureşti, zona Petricani, a autostrăzii Bucureşti-Ploieşti ar trebui încheiate 
„până începe anul şcolar 2018-2019”, iar dacă nu vor fi gata la timp „ne mutăm pe şantier”, a declarat miercuri 
ministrul Transporturilor, Lucian Şova. 
„Dacă aceşti greci (n.n.- Aktor SA, constructorul desemnat împreună cu Euroconstruct Trading 98 să continue 
execuţia) nu vor încheia lucrările la timp, ne mutăm pe şantier. Tronsonul acela ar trebui să fie gata până la 
începutul anului şcolar”, a declarat Lucian Şova, într-o emisiune la Antena 3. 
Lucrările la acest tronson, între Şoseaua Petricani şi Centura Capitalei, erau programate să fie gata în 2015, dar 
contractul a fost reziliat. Noul contract a fost semnat în februarie 2016 cu asocierea SC Aktor SA (Grecia) şi SC 
Euroconstruct Trading ’98 SRL (România). Statul va plăti aproape 130 de milioane de lei fără TVA, iar lucrările 
trebuie finalizate - potrivit contractului - până în august 2018. 
Lucian Şova a mai precizat că acest tronson se încadrează în cei 60 de kilometri de autostradă despre care spusese 
recent că vor fi daţi „cu siguranţă” în folosinţă în 2018. De asemenea, tronsonul respectiv este vizat să fie luat în 
compania-antrepriză a statului, în cazul în care lucrările vor întârzia. „Cu această antrepriză avem în proiect să 
finalizăm două lucrări: Centura Sucevei şi - dacă întârzie - tronsonul de la Petricani a autostrăzii Bucureşti-
Ploieşti”, a spus ministrul Transporturilor. 
Lucian Şova: Noua companie de autostrăzi va fi operaţionalizată săptămâna viitoare 
Săptămâna viitoare, respectiv la începutul lunii aprilie, noua companie de autostrăzi „va fi operaţionalizată”, iar 
transferurile de personal deja au început, a anunţat miercuri ministrul Transporturilor, Lucian Şova. 
„Compania naţională de autostrăzi va fi operaţionalizată săptămâna viitoare. Au început deja transferurile de 
personal şi vor fi şi angajări. Sper ca noul personal să fie mai performant decât cel de la CNAIR”, a spus Lucian 
Şova, într-o emisiune la Antena 3. 
Declaraţia vine în contextul în care, la începutul lunii februarie, unele surse dădeau ca sigură renunţarea la 
proiectul Companiei Naţionale de Investiţii Rutiere. 
Proiectul Ordonanţei de Urgenţă 55/2016, care a divizat Compania Naţională de Autostrăzi şi Drumuri Naţionale 
(CNADNR) în Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR) şi Compania Naţională de 
Investiţii Rutiere (CNIR), ar putea fi respins în Parlament, afirmau - în februarie - surse politice. 
CNIR ar urma să preia următoarele proiecte: modernizarea Centurii Sud Bucureşti; realizarea ringului II Centura 
Sud Bucureşti; realizarea autostrăzii Sibiu-Piteşti; realizarea autostrăzii Târgu Mureş - Târgu Neamţ - Iaşi - 
Ungheni; realizarea drumului expres Ploieşti-Buzău-Focşani-Bacău-Paşcani. 
Lucian Şova: Excavatoarele vor porni pe şantierul Autostrăzii Sibiu-Piteşti înainte de 2020 
Primele lucrări efective pe şantierul viitoarei autostrăzi Sibiu-Piteşti vor începe „înainte de anul 2020”, a declarat 
miercuri ministrul Transporturilor, Lucian Şova. 
„Vom vedea prima cupă de excavator pe şantierul Sibiu-Piteşti înainte de anul 2020, dacă pregătirile vor continua 
în ritmul de acum. Apreciez că înainte de 2020 vor începe lucrările”, a spus Lucian Şova, într-o emisiune la Antena 
3. 
La data de 8 martie, documentaţia pentru Contractul destinat proiectării şi execuţiei secţiunii 4 a Autostrăzii 
Piteşti-Sibiu a fost trimisă la Agenţia Naţională de Achiziţii Publice (ANAP) pentru verificare şi validare, anunţa, 
într-un comunicat din aceeaşi zi, Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR) 
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După finalizarea acestei etape, Contractul pentru proiectare şi execuţie va putea fi postat pe SEAP (Sistemul 
Electronic de Achiziţii Publice), pentru ofertare. 
Potrivit CNAIR, proiectarea acestei secţiuni ar urma să dureze 16 luni, iar execuţia lucrărilor 44 de luni. Perioada 
de garanţie pentru calitatea lucrărilor, stabilită prin documentaţie este de minim 60 de luni. 
Secţiunea 4 a Autostrăzii Piteşti-Sibiu, este cuprinsă între localităţile Tigveni şi Curtea de Argeş şi are o lungime de 
9,86 km, din care 1,35 km de tunel, care vor fi construiţi în zona de traversare a dealului Momaia. 
„În acest moment se află în procedură de elaborare documentaţiile pentru loturile 2 şi 3 ale acestei autostrăzi”, a 
precizat CNAIR. 
Anul trecut au fost scoase la licitaţie contractele pentru proiectarea şi execuţia loturilor 1 şi 5 ale autostrăzii 
Piteşti-Sibiu, iar la ora actuală ofertele se află în faza de evaluare. 
La termenele de depunere a ofertelor pentru secţiunile 1 şi 5 din Autostrada Sibiu-Piteşti au fost înregistrate 8 
oferte pentru Secţiunea 5 (Curtea de Argeş - Piteşti) şi 9 oferte pentru Secţiunea 1 (Sibiu-Boiţa). 
Potrivit CNAIR, pentru proiectarea şi execuţia secţiunii 5 a Autostrăzii Sibiu-Piteşti, cuprinsă între Curtea de Argeş 
şi Piteşti (km 92+600 – 122+950), cu o valoare estimată, fără TVA, de 1,83 miliarde de lei, au fost depuse 8 oferte: 
1. Astaldi SpA 
2. Asocierea China Railway 14th Bureau Group Co Ltd - Viaponte Rom SRL - Viaponte Projetos e Consultoria de 
Engenharia SA 
3. Asocierea Impresa Pizzarotti & C SpA - Pizzarotti SA 
4. Asocierea Itinera SpA - Retter Projectmanagement SRL 
5. Societa Italiana per Condotte d'Acqua SpA 
6. Asocierea Spedition UMB SRL - Tehnostrade SRL - Aktor Technical Societe Anonyme (Aktor SA) 
7. Asocierea Tirrena Scavi SpA - Toto SpA Costruzioni Generali 
8. Asocierea Trameco SA - Vahostav SK as - Construcţii Erbaşu SA - Vega '93 SRL - East Water Drillings SRL. 
Durata contractului este de 120 de luni din care 12 luni perioada de proiectare, 48 de luni perioada de execuţie a 
lucrărilor şi 60 de luni perioada de garanţie. 
Având în vedere noile prevederi legale în domeniul achiziţiilor publice, valoarea propunerilor financiare este 
criptată în SEAP şi poate fi accesată doar dupa finalizarea etapelor de evaluare a DUAE şi a propunerilor tehnice. 
Secţiunea 5 este amplasată în judeţul Argeş, are o lungime de 30,35 kilometri, iar traseul acesteia va începe în 
zona localităţii Curtea de Argeş şi va continua paralel cu râul Argeş, până la actuala centură a Municipiului Piteşti. 
De asemenea, potrivit CNAIR, pentru secţiunea 1 a Autostrăzii Sibiu-Piteşti au fost depuse 9 oferte: 
1. Astaldi SpA 
2. Construcţii SA 
3. Asocierea SC Impresa Pizzarotti&C SpA - SC Pizzarotti SA 
4. Asocierea Itinera SpA - SC Retter Projectmanagement SRL 
5. Porr Construct SRL 
6. Societa Italiana per Condotte d'Acqua SpA 
7. Asocierea SC Spedition UMB SRL - SC Tehnostrade SRL - Aktor Technical Societe Anonyme (Aktor SA) 
8. Asocierea Tirrena Scavi SpA - Toto SpA Costruzioni Generali 
9. Asocierea Trameco SA - Vahostav S.K. a.s. – Construcţii Erbaşu S.A. - East Water Drillings SRL. 
Valoarea estimată a primei secţiuni a autostrăzii Sibiu-Piteşti, fără TVA este de 765,8 milioane de lei. Durata 
contractului este de 108 luni, din care 12 luni perioada de proiectare, 36 de luni perioada de execuţie a lucrărilor 
şi 60 de luni perioada de garanţie. 
Lotul 1 aferent Secţiunii 1, cuprins între km 0+000 şi km 13+170, va începe în zona localităţii Şelimbăr, la 
intersecţia cu centura Sibiu. Aliniamentul va continua la vest de DN7, în paralel cu acesta, fiind amplasat într-o 
zonă colinară până la km 6, în zona localităţii Veştem. În continuare, traseul autostrăzii va traversa la vest de 
Tălmaciu, drumul judeţean DJ 105G, Avrig-Mârşa-Tălmaciu-Sadu, până în zona Boiţa, unde este prevăzut un nod 
rutier ce asigură conectivitatea temporară a autostrăzii Sibiu-Piteşti cu DN7. 
Autostrada Sibiu-Piteşti este o parte importantă a Coridorului 4 Pan-European, care traversează România de la 
vest la est. 
(Sursa: Mediafax) 
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 CFR va prezenta cinci variante de conexiune feroviară dintre Gara de Nord şi Aeroportul Otopeni 
Proiectul de modernizare a liniei de cale ferată Bucureşti Nord - Aeroport Internaţional Henri Coandă Bucureşti va 
fi prezentat, la sfârşitul acestui an, în cinci variante, se arată într-un comunicat transmis miercuri de 
administratorul reţelei publice feroviare - CFR SA. 
„După cum se cunoaşte, există un studiu de fezabilitate, elaborat în anul 2008, pentru legătura feroviară între 
Bucureşti Nord şi Aeroportul Internaţional Henri Coandă Bucureşti (AIHCB). Conform prevederilor legale, CFR SA a 
procedat la actualizarea studiului de fezabilitate, elaborat în anul 2008, şi a publicat în SEAP în data de 1 martie 
2018, documentaţia de achiziţie pentru revizuirea studiului de fezabilitate. La sfârşitul anului 2018, CFR SA va 
putea prezenta factorilor de decizie şi opiniei publice estimările financiare şi soluţiile tehnice detaliate pentru cele 
5 variante de realizare a conexiunii cu AIHCB”, se arată în comunicat. 
„Menţionăm faptul că Ministerul Transporturilor şi CFR SA tratează cu prioritate realizarea unei legături feroviare 
cu AIHCB şi, ca urmare, va prezenta factorilor de decizie 5 variante la realizare a conexiunii, conform prevederilor 
legale”, precizează compania de căi ferate. 
Potrivit CFR SA, după finalizarea procedurii de achiziţie publică şi semnarea contractului de prestări servicii, 
consultantul va finaliza până în decembrie 2018 analiza tehnico-economică pentru cele 4 variante posibile de 
conectare: 
- linie simplă neelectrificată, cu racordare din linia magistrală 700, cap Y Mogoşoaia care subtraversează DN 1 cu 
asigurarea gabaritului de electrificare, cu o staţie c.f. (gară) situată în imediata vecinătate a aerogării AIHCB şi 
Terminalul T1 al AIHCB 
- linie simplă neelectrificată, cu racordare din linia magistrală 700, în zona P.O. Odăi, care subtraversează DN 1, cu 
asigurarea gabaritului de electrificare, cu o staţie c.f. situată în imediata vecinătate a aerogării AIHCB şi Terminalul 
T1 al AIHCB 
- linie simplă neelectrificată, cu gabarit de electrificare, cu racordare din staţia Baloteşti la Terminalul Plecări 
AIHCB 
- varianta de traseu în sistem MONORAIL cu puncte de îmbarcare/debarcare din P.O. Odăi şi din imediata 
vecinătate a terminalelor de sosiri - plecări ale AIHCB. 
Directorul general al CFR SA, Ion Gavrilă, a declarat recent că la nivelul direcţiei de specialitate din cadrul CFR SA 
se studiază „in-house” şi varianta de modernizare a P.O. Otopeni şi a infrastructurii rutiere între P.O. Otopeni şi 
AIHCB, oficialul având unele îndoieli că subtraversarea DN1 va putea fi executată până în 2020. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici: Guvernul va adopta două OUG care vor schimba radical domeniul achiziţiilor publice. O nouă 
structură va fi înfiinţată 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat, miercuri, că Guvernul va adopta până la sfârşitul lunii aprilie 
două ordonanţe de urgenţă privind achiziţiile publice care vor schimba „radical” acest domeniu, urmând să fie 
înfiinţată o nouă structură care va centraliza toate nevoile instituţiilor. 
„Până la finalul lunii aprilie se va adopta în Guvern o OUG referitoare la partea de achiziţii publice. Va fi o 
abordare normală, nouă, în liniile Directivelor europene în acest sens. Nu vom adăuga nimic în plus faţă de ceea ce 
la nivel european se cere în mod imperativ. Din toate zonele de achiziţii publice din Europa se iau bunele practici. 
(...) Va fi un act care va schimba radical zona achiziţiilor publice. Pe achiziţii centralizate, la fel va fi OUG care va 
stabili un nou mecanism la nivelul MFP, o nouă structură care va face aceste achiziţii centralizate şi vom începe cu 
câteva zone pilot, să existe nişte studii care să arate foarte clar că în acele zone sunt filtre foarte mari. Câteva 
exemple: autoturisme, medicamente şi altele. La fel, la final de aprilie va fi aprobat”, a declarat ministrul 
Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici. 
Eugen Teodorovici a afirmat că răspunderea privind achiziţiile publice va aparţine structurii care va centraliza 
nevoile instituţiilor publice. 
„Se vor centraliza nevoile, achiziţia se va face într-un singur loc. (...) un stat membru a redus cheltuielile cu 28% 
cheltuielile făcând o astfel de achiziţie centralizată. Răspunderea este la această structură care face achiziţiile 
publice, pentru că cei care beneficiază de acele produse ei doar trimit ofertele, nevoile se centralizează si după 
aceea se face o singură achiziţie publică. (...)”, a explicat Teodorovici. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Senat: Casele de asigurări de sănătate, obligate să încheie contracte cu medici specialişti 
Senatorii au adoptat, miercuri, o lege care prevede obligarea caselor de asigurări de sănătate să încheie un 
contract cu medicii specialişti, în baza căruia să poată elibera certificate de concediu medical, bilete de trimitere 
pentru consultaţii şi reţete gratuite sau compensate.dici specialişti 
Propunerea legislativă are ca obiect de reglementare completarea art.386 din Legea nr.95/2006 privind reforma 
în domeniul sănătăţii, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, în vederea introducerii obligaţiei, în 
sarcina caselor de asigurări de sănătate, de a încheia un contract cu medicii specialişti, în baza căruia aceştia să 
poată elibera certificate de concediu medical, bilete de trimitere pentru consultaţii şi investigaţii paraclinice 
gratuite, precum şi reţete gratuite sau compensate. 
Iniţiatorii proiectului sunt deputatul UDMR, Vass Levente şi senatorul UDMR Laszlo Attila. 
„În vederea exercitării dreptului de liberă practică a medicului specialist, confirmat în specialitate, Casele Judeţene 
de Asigurări de Sănătate au obligaţia să încheie un contract cu acesta, prin care medicul va avea dreptul de a 
elibera certificate de concediu medical, bilete de trimitere pentru consultaţii şi investigaţii paraclinice gratuite, 
reţete gratuite sau compensate”, potrivit actului normativ. 
Iniţiatorii susţin că modificarea Legii nr.95/2006 va facilita şi înfiinţarea de noi cabinete medicale ambulatorii de 
specialitate şi menţinerea celor existente, prin faptul că pacientul nu va mai trebui să se deplaseze din nou la 
medicul de familie pentru transcrierea reţetei simple în reţetă compensată sau să obţină un nou bilet de trimitere 
la un alt medic specialist. 
„Această modificare va contribui şi la dezvoltarea dar şi la maturizarea pieţei serviciilor medicale ambulatorii, atât 
prin decongestionarea cabinetelor de medicină de familie, cât şi prin decongestionarea cabinetelor de medicină 
de familie, cât şi prin decongestionarea cabinetelor ambulatorii integrate ale spitalelor”, se arată în expunerea de 
motive. 
Proiectul legislativ a fost adoptat cu unanimitate de voturi, Senatul fiind prima Cameră sesizată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deputaţii au respins cererea de reexaminare a lui Iohannis privind Legea ANI 
Deputaţii au respins, miercuri, cererea de reexaminare a preşedintelui Klaus Iohannis privind Legea ANI, prin care 
interdicţiile aplicate parlamentarilor între 2007 – 2013, aflaţi în conflict de interes, încetează de drept. 
Preşedintele României a transmis Camerei Deputaţilor o cerere de reexaminare prin care a solicitat reanalizarea 
legii transmise la promulgare, “sub aspectul oportunităţii acesteia întrucât, pe de o parte, interesul public general 
nu justifică o asemenea reglementare, fiind afectate standardele de integritate, iar pe de altă parte, este pusă în 
discuţie respectarea angajamentelor asumate de România, în calitate de stat membru al Uniunii Europene”, 
potrivit cererii de reexaminare. 
Comisia juridică a Camerei Deputaţilor a formulat, marţi, un raport de respingere privind solicitările formulate de 
Preşedintele României în cererea de reexaminare întrucât acestea sunt contrare prevederilor pct.37 din Decizia 
Curţii Constituţionale nr.619/2016, conform cărora “În perioada 2007-2013”, “instituţia extrapenală a conflictului 
de interese nu se aplică în privinţa deputaţilor şi senatorilor, “abia din 2013 apare un caz de conflict de interese 
expres prevăzut, precum şi obligaţia deputaţilor şi senatorilor de a respecta “legislaţia în materie privind conflictul 
de interese”. 
Potrivit proiectului, "interdicţiile aplicate persoanelor care au avut calitatea de senator şi/sau deputat în oricare 
dintre mandatele cuprinse în perioada 2007 - 2013 în temeiul articolului 25 pe baza rapoartelor de evaluare 
întocmite de Agenţia Naţională de Integritate şi care au constatat nerespectarea prevederilor legale privind 
conflictul de interese în exercitarea oricăruia dintre mandatele de senator şi/sau deputat în perioada 2007 - 2013, 
până la intrarea în vigoare a Legii 219/2013 pentru modificarea şi completarea Legii 96/2006 privind Statutul 
deputaţilor şi al senatorilor, încetează de drept". 
Raportul privind respingerea cererii de reexaminare a fost votat cu 172 de voturi „pentru” şi 85 „împotrivă”. 
Senatul este for decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Finanțele vor să ușureze restituirea taxei auto 
Ministerul Finanțelor Publice a făcut public un proiect de ordonanță de urgență de modificare a OUG 52/2017 
în sensul simplificării procedurii pentru restituirea taxei auto. Persoanele care solicită restituirea sumelor 
plătite în contul taxei auto nu vor mai fi obligate să anexeze la cerea de restituire documentele care să 
dovedească efectuarea plăţilor şi nici copiile cărţii de identitate a vehiculului şi a certificatului de înmatriculare. 
„Modificarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 52/2017 privind restituirea sumelor reprezentând taxa 
specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru autovehicule, taxa pentru emisiile poluante 
provenite de la autovehicule şi timbrul de mediu pentru autovehicule, cu completările ulterioare are la bază 
raţiuni de simplificare a procedurii administrative de restituire a taxelor în cauză, întrucât datele privitoare la 
plata taxei speciale pentru autoturisme şi autovehicule/taxei pe poluare pentru autovehicule/taxei pentru emisiile 
poluante provenite de la autovehicule/timbrului de mediu pentru autovehicule pot fi verificate de organul fiscal în 
baza de date pe care o deţine. De asemenea, organul fiscal central poate verifica informaţiile privind datele de 
identificare ale autovehiculului şi cele referitoare la înmatricularea acestuia, indicate de contribuabil în cererea de 
restituire, prin interogarea, pe baza protocoalelor existente, a bazelor de date ce aparţin altor instituţii”, se 
precizează în Nota de fundamentare care însoţeşte documentul. 
 
Taxa auto pentru autovehicule la prima înmatriculare a fost introdusă pentru prima dată la 1 ianuarie 2007, 
imediat după aderarea României la Uniunea Europeană. La acea vreme, taxa de primă înmatriculare se calcula în 
funcţie de trei variabile: vechimea maşinii, tipul de catalizator (euro) şi capacitatea cilindrică a maşinii. 
 
Pe 19 februarie 2009, taxa de poluare auto a fost modificată, iar Guvernul a scăzut valoarea acesteia cu o treime. 
De la 1 ianuarie 2012, taxa auto a devenit obligatorie atât la reînmatricularea maşinilor înregistrate în România 
înainte de 1 ianuarie 2007, cât şi pentru cei care aduceau maşini din Vest. Începând cu 30 ianuarie 2012, taxa este 
suspendată până la 31 decembrie 2012, iar persoanele care plătiseră deja urmau să primească banii înapoi. 
 
Din 15 martie 2013 intră în vigoare timbrul de mediu pentru autovehicule, iar din acel moment taxa auto este 
calculată exclusiv pe baza emisiilor de CO2, înscrise în cartea de identitate a maşinii. 
Timbrul de mediu pentru autovehicule face parte din cele 102 taxe nefiscale care au fost eliminate de la 1 
februarie 2017, după ce Curtea de Justiție a Uniunii Europene a decis, pe 9 iunie 2016, că acesta este ilegal. 
 
Ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, a declarat, la jumătatea acestei luni, că nicio taxă de timbru nu va fi 
lansată în perioada următoare, dar în momentul în care se va ieşi cu o formulă aceasta trebuie să fie realistă, pe 
principiul „poluatorul plăteşte”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Bosch construieşte o fabrică la Simeria pentru maşini de spălat. Vor fi create peste 700 de locuri de muncă 
BSH Hausgeräte GmbH, o companie a grupului industrial Bosch, achiziţionează teren la Simeria, judeţul 
Hunedoara, pentru a construi o fabrică de maşini de spălat rufe, se arată într-un comunicat transmis miercuri de 
investitor. 
Valoarea totală a investiţiilor este de de aproximativ 110 milioane de euro şi se estimează ca începând din 2022 să 
fie produse peste un milion de maşini de spălat 
„BSH Hausgeräte GmbH îşi continuă cursul de creştere în Europa şi va investi aproximativ 110 milioane de euro 
într-o nouă locaţie în România în următorii ani. Producătorul de aparatură electrocasnică a achiziţionat un teren 
de 40 de hectare pentru construirea unei fabrici de maşini de spălat. Părţile contractante au convenit să păstreze 
confidenţialitatea cu privire la preţul de cumpărare. Construcţia unei hale de producţie, precum şi a unui centru 
logistic şi a clădirilor administrative trebuie să înceapă pe proprietate încă din acest an”, se arată în comunicat. 
Investitorul intenţionează să înceapă producţia de maşini de spălat în anul 2020. După construirea unor noi 
facilităţi de producţie, fabrica va avea - începând cu 2022 - o capacitate de producţie anuală de peste un milion de 
maşini de spălat pentru piaţa europeană. Noua locaţie va fi în viitor, după cele din Germania, Spania şi Polonia, 
cea de-a patra fabrică de maşini de spălat din Europa. 
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„În ultimele luni am căutat intens o locaţie potrivită. Proprietatea din Simeria ne oferă condiţii ideale pentru 
producerea maşinilor de spălat moderne, precum şi logistica necesară”, a declarat Mihai Voicila, directorul 
general al filialei BSH din România. El a adăugat: „Vom crea peste 700 de locuri de muncă acolo în următorii ani. 
Scopul nostru este de a produce aparate de uz casnic adaptate nevoilor consumatorilor şi de a face viaţa de zi cu 
zi mai uşoară pentru oameni. Pentru aceasta avem nevoie de situri de producţie şi de centre logistice de primă 
clasă”. 
Filiala română BSH a fost înfiinţată în 1999 şi comercializează aparate electrocasnice sub mărcile Bosch, Neff şi 
Zelmer în România. Gama de produse include frigidere, maşini de gătit, maşini de spălat, uscătoare, maşini de 
spălat vase, aspiratoare, roboţi de bucătărie, maşini de cafea. 
BSH Hausgeräte GmbH este unul dintre cei mai importanţi producători de aparate electrocasnice din lume cu 
vânzări de aproximativ 13,8 miliarde de euro în 2017 şi peste 61.800 de angajaţi. BSH produce în aproximativ 40 
de fabrici şi este reprezentată de peste 80 de companii din aproximativ 50 de ţări. BSH este o companie a 
Grupului Bosch. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul eliberează din funcţii patru secretari de stat, numeşte alţi nouă şi schimbă şefii ANAF 
În Monitorul Oficial de miercuri, 28 martie, apar mai multe decizii prin care premierul eliberează trei secretari de 
stat în Ministerul Economiei şi unul din Ministerul Educaţiei, numeşte noi secretari de stat la Economie, Finanţe, 
Cultură, Transporturi, Educaţie şi Muncă şi schimbă conducerea ANA 
Funcţia de preşedinte al Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală (ANAF) este preluată de fostul ministru al 
Finanţelor, Ionuţ Mişa, iar Mirela Călugăreanu este eliberată. 
La ministerul Economiei sunt eliberaţi din funcţii secretarii de stat Petre Iulian Nicolescu, Stana Simona Ţeighiu-
Jurj şi Anca Magdalena Chiser şi sunt numiţi ca secretari de stat Cătălin Bodea, Bogdan Constantin Andronic şi 
Constantin Ivan. 
La Ministerul Finanţelor este numit ca secretar de stat Florin Horaţiu Iura. 
La Ministerul Culturii este numit secretar de stat Ioan-Ardeal Eremia. 
La Ministerul Transporturilor sunt numiţi ca secretari de stat Ion Iordăchescu şi Călin Cristian Forţ. 
La Ministerul Educaţiei este numit ca secretar de stat Ionel Florian Lixandru şi estre eliberată din funcţia de 
secretar de stat Adriana Oana Bucur. 
La Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale este numit ca secretar de stat Mergeani Nicea. 
Tot miercuri a fost publicată şi decizia eliberării din funcţie a lui Bogdan Pandelică, preşedintele Autorităţii 
Naţionale pentru Protecţia Consumatorului (ANPC), conducerea instituţiei fiind preluată de Marius Pîrvu. 
Toate schimbările se produc „la data intrării în vigoare” a deciziilor publicate azi în Monitorul Oficial. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cum explică Iohannis lipsa din Parlament, la 100 de ani de la Unirea cu Basarabia: Discursurile populist-
electoraliste nu ajută nici Republica Moldova, nici România 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri, referitor la absenţa sa de la şedinţa comună din Parlament 
pentru marcarea a 100 de ani de la unirea Basarabiei cu România, că discursurile bombastice în stil „populist-
electoralist” nu ajută nici Republica Moldova, nici România. 
„Este, pe de altă parte, bine să ne putem întrebarea: cum putem real, astăzi, să ajutăm Moldova şi cred că putem 
prin măsuri economice, putem prin ajutor cum, de exemplu, am avut ajutorul financiar. Pentru Moldova este 
extrem de important să-i sprijinim, să-i ajutăm în parcursul lor european. Şi cred că aici, deja, avem un punct unde 
abordările politice sunt uşor diferite, de la politician la politician. Eu sunt de părere că trebuie să-i ajutăm, să fim 
alături de ei pe parcursul lor european, şi să facem lucruri concrete, care ajung la cetăţeanul moldovean. Şi cred că 
este mai puţin important să avem discursuri bombastice într-un ton populist-electoralist, fiindcă acelea nu-i ajută 
nici pe ei, nici pe noi”, a răspuns Iohannis, întrebat de ce a lipsit de la şedinţa solemnă a Parlamentului, care a avut 
loc marţi. 
Şeful statului a precizat că ziua de ieri a fost una foarte importantă, dar că, de asemenea, este important să 
cunoaştem istoria şi să vedem prezentul. 
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„Şi dacă vorbim despre Republica Moldova, cred că este datoria României să sprijine real Republica Moldova şi pe 
moldoveni şi aici, personal, pot să vă spun că mă implic în foarte multe teme. Moldova este tema de discuţie în 
toate întâlnirile pe care le-am avut, indiferent dacă vorbim de Europa sau de Statele Unite sau oriunde am mers, 
am avut o temă specială Moldova, fiindcă mă interesează, mă preocupă şi cred că acest lucru putem să-l 
constatăm la mulţi români şi chiar şi la unii politicieni români”, a adăugat Klaus Iohannis. 
Preşedintele Klaus Iohannis a fost invitat la şedinţa solemnă din Parlament, cu prilejul împlinirii a 100 de ani de la 
Unirea Basarabiei cu România, însă nu s-a prezentat, ci a ales să transmită un mesaj. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis, despre numirea lui Mişa, artizanul Revoluţiei Fiscale: Am rămas puţin nedumerit 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat miercuri că a rămas nedumerit când a aflat că Ionuţ Mişa a fost numit şef al 
ANAF, dar speră ca acesta să îşi facă treaba. 
"Am rămas puţin nedumerit când am aflat, în rest sper să îşi facă treaba", a declarat preşedintele Klaus Iohannis, 
legat de numirea lui Ionuţ Mişa la ANAF. 
Întrebat dacă Mişa va putea rezolva problema colectării, preşedintele a răspuns: "vom vedea în timp relativ 
scurt". 
Decizia privind numirea fostului ministru de Finanţe Ionuţ Mişa în funcţia de presedinte, cu rang de secretar de 
stat, al Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală, semnată de premierul Viorica Dăncilă, a fost publicată, 
miercuri, în Monitorul Oficial. 
Ionuţ Mişa a fost ministru al Finanţelor înaintea lui Eugen Teodoriovici, iar la schimbarea din ianuarie 2018, Mişa a 
declarat: "Un mandat greu cu foarte multe provocări, cu multe măsuri din programul de guvernare de realizat. 
Bănuiesc că aţi văzut situaţia centralizată. E ministerul care a realizat cele mai multe măsuri din programul de 
guvernare". 
Ionuţ Mişa este considerat a fi artizanul Revoluţiei Fiscale, anterior numirii sale ca ministru de Finanţe, în 2017, 
ocupând funcţia de director al Direcţiei Marii Contribuabili din cadrul ANAF. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Doina Gradea este noul preşedinte-director general al SRTV 
Parlamentul a votat-o, miercuri, pe Doina Gradea în funcţia de preşedinte-director general al Consiliului de 
Administraţiei al Societăţii Române de Televiziune. 
Doina Gradea a primit 209 voturi favorabile, o abţinere şi 40 voturi ”împotrivă”. 
Nominalizarea Doinei Gradea a fost validată şi de comisiile de cultură din Senat şi Camera Deputaţilor cu 14 voturi 
”pentru” şi patru împotrivă. 
Plenul reunit al Parlamentului a validat, anterior, componenţa noului Consiliu de Administraţie al SRTV. Noii 
membrii Consiliului de Administraţie al SRTV au desemnat-o pe Doina Gradea pentru funcţia de preşedinte-
director general, în defavoarea lui Liviu Brătescu, nominalizat de PNL. 
Propunerile nominale ale PSD pentru Consiliul de Administraţie al Societăţii Române de Televiziune au fost: Doina 
Gradea (membru titular), Ivaşcu Camelia Oana (membru supleant), Ilieşiu Sorin (membru titular), Dobriţoiu 
Cristina (membru supleant), Bogdan Ghiţulescu (membru titular), Daniel Tiberius Muşuroi (membru supleant). 
PNL i-a nominalizat pe Cristian Vasile Petcu (membru titular), Liviu Brătescu (membru titular) şi pe Cristina Ancuţa 
Pocora şi pe Radu Carp – membri supleanţi. 
USR i-a nominalizat pe Dorin Dan Lazea (membru titular) şi pe Bogdan Victor Ghiu (membru supleant) 
Propunerile UDMR au fost Hajnal Debreczeni (membru titular)şi Istvan Peter Rostas (membru supleant). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Aproape 700.000 de dolari, răscumpărare cerută de hackeri în România 
România deţine nedorita poziţie de a treia ţară a lumii la numărul atacurilor cibernetice. Iar hackerii fac un profit 
substanţial din asta! Peste un miliard de dolari, au obţinut hackerii din toată lumea, anul trecut. În România, mai 
mult de 600 de mii de dolari s-au cerut unei companii doar pentru răscumpărarea fişierelor. Specialiştii spun că în 
vizorul atacatorilor sunt companiile care fac tranzacţii financiare şi în special băncile. 
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 În cazul unui atac de tip ransomware vi se pun la dispoziție 72 de ore pentru a achita o sumă de 300 de euro. În 
cazul în care expiră cele 72 de ore, cel mai probabil se va dubla suma de răscumpărare a datelor. 
Andreea Milea, jurnalist Digi24: Hackerii cer între 500 şi 700.000 de dolari pentru deblocarea datelor persoane. 
În România, peste 70% din utilizatorii de internet se confruntă cu astfel de ameninţări, iar 52% dintre ei ar plăti 
pentru a-şi recupera datele. 
România e a treia ţară a lumii la numărul atacurilor cibernetice. Principala metodă: clasicul e-mail. De la un singur 
click se pot infecta toate fişierele. 
Bogdan Botezatu, specialist în securitate cibernetică: Surprinzător, dar românii sunt deschiși să plăteasca la fel ca 
cei din SUA, Germania, Marea Britanie, nu există nicio diferență. Atunci când efectuezi o plată de acest fel, nu 
faci decât să contribui la bunăstarea hackerilor, nu faci decât să întărești acest ecosistem de crima informatica 
și devii un acționar involuntar la afacerea lor. 
Cea mai bună protecţie este prevenţia, spun specialiştii. În vizorul atacatorilor sunt companiile care fac tranzacţii 
financiare şi în special băncile. 
Liviu Arsene, specialist în securitate cibernetică: Gândiți-vă că departamentul financiar lucrează cu facturi care 
vin de la persoane pe care nu le-au întâlnit niciodată în mod real. Prin urmare, un mesaj de genul „am atașat 
factura de luna trecută, te rugăm să o plătești până la data de... probabil ar stârni un oarecare interes pentru 
cei de la financiar și ar deschide un atașament care ar putea fi infectat. 
Un hacker a cerut anul trecut o sumă record, sute de mii de dolari când a reuşit să pună mâna pe datele unei 
companii. 
Bogdan Botezatu, specialist în securitate cibernetică: Atunci când și-au dat seama câte calculatoare au infectat și 
faptul că au ajuns într-o companie au cerut o răscumparare de 667.000 de dolari. Tot anul trecut am avut un 
atac de tip. O amenințare care a paralizat transortul naval pentru trei săptămâni. Aceste atacuri au consecințe 
nebănuite pentru că uneori de la un atac cu ransomware am putea ajunge la rafturi goale în supermarketuri. 
Experţii estimează că în 2017, încasările hackerilor au depășit la nivel global un miliard de dolari. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministerul Energiei acuză Ministerul Finanțelor de o „situație ridicolă” 
Persoanele fizice nu pot produce momentan energie electrică întrucât Ministerul Finanţelor nu ştie cum să 
impoziteze această activitate, iar situaţia este efectiv ridicolă, a declarat, miercuri, ministrul Energiei, Anton 
Anton, într-o conferinţă pe tema contorizării inteligente a electricităţii, organizată de Banca Mondială. 
În deschiderea conferinţei, ministrul a relatat cum, în urmă cu 13-14 ani, un prieten al său, dezvoltator imobiliar, 
dorea să instaleze contoare inteligente în locuinţele pe care le construia, însă nu doar la electricitate, ci şi la 
căldură şi apă caldă. Anton a vrut astfel să arate că existau soluţii pentru citirea de la distanţă a consumului încă 
de atunci, însă nici acum, în România, consumatorii nu beneficiază de aceste tehnologii. 
 
„Între timp, am ajuns la energie electrică produsă individual şi nu numai că putem să discutăm, dar există presiuni 
care se exercită asupra colegilor mei din minister de a autoriza aşa ceva. Există presiuni care se exercită asupra 
ANRE de a rezolva problema legislativă. Stând de vorbă şi analizând situaţia, am ajuns la concluzia că noi din punct 
de vedere legislativ ne-am încadra, adică există lege, lucrurile nu se împiedică din punct de vedere legislativ. Unde 
ne împiedicăm este ridicol: ne împiedicăm în TVA. Adică nu ştim cum să încasăm sau cum să plătim. Adică ne 
împiedicăm într-o chestie de finanţe, birocratică”, a explicat Anton. 
 
Potrivit acestuia, Ministerul Energiei şi ANRE se află în discuţii cu Finanţele pentru a debloca situaţia. 
 
„Situaţia este efectiv ridicolă. Şi de ce spun că este ridicolă? Pentru că toată lumea vine şi spune că este nevoie de 
smart grid (reţea inteligentă - n.r.). Ce înseamnă smart grid? Înseamnă că utilizatorul este conştient fie să 
consume mai puţin, fie să introducă în sistem o energie pe care o produce el în mod suplimentar, să-şi 
compenseze de exemplu vara, printr-o producţie mai mare de energie, consumul de iarnă, acestea sunt elemente 
de smart grid. Toate acestea trebuie făcute şi se pot face numai cu contoare inteligente. Deci dacă nu avem 
contoare inteligente, vorbim degeaba. Nu putem vorbi de o modernizare, de o echilibrare a producţiei şi 
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consumului de energie fără ca această contorizare inteligentă să existe”, a adăugat ministrul. 
 
Anton a mai spus că există foarte multe state europene care au implementat astfel de soluţii, iar România ar 
trebui să urmeze aceste modele şi să nu repete greşelile lor. 
 
„Ministerul de Finanţe nu este aici, aşa-i?”, a întrebat el, uitându-se în sală. „Nu. E, nu-i bine! Eu mi-aş fi dorit să 
fie aici, măcar cineva de la Ministerul de Finanţe, ca să audă şi povestea asta, pentru că eu cred că trebuie să 
facem eforturi în comun, pentru ca end-user-ul, utilizatorul, adică cetăţeanul, să beneficieze, să o ducă mai bine, 
să poată să-şi controleze, să ştie exact cât a consumat, de ce a consumat”, a continuat Anton Anton. 
 
ANRE a iniţiat un proiect de ordin, potrivit căruia persoanele fizice care vor să producă energie regenerabilă în 
capacităţi de până la 100 kW vor putea vinde electricitatea în reţeaua de distribuţie, urmând ca factura lor să fie 
compensată cu valoarea energiei pe care o livrează. 
 
Însă în nota de fundamentare a proiectului se arată că, până Ministerul Finanţelor va identifica metoda de a 
impozita persoanele fizice pentru această activitate, ordinul va fi aplicat doar pentru persoanele fizice autorizate 
(PFA) şi persoanele fizice titulare ale unei întreprinderi individuale. 
 
În urmă cu o săptămână, vicepreşedintele Autorităţii, Zoltan Nagy-Bege, declara că ANRE nu poate ajunge la un 
numitor comun cu Finanţele privind taxarea persoanelor care produc energie. 
(Sursă: Agerpres) 
 

 Chişinău: Transgaz a semnat contractul prin care preia Vestmoldtransgaz din Republica Moldova 
Contractul de preluare a companiei Vestmoldtransgaz (R. Moldova) de către Eurotransgaz, societate deţinută 
integral de Transgaz (România), a fost semnat miercuri, la Chişinău, în prezenţa ministrului român al Economiei, 
Dănuţ Andruşcă, şi a omologului său din Republica Moldova, Chiril Gaburici. 
În luna februarie, Eurotransgaz - companie al cărei unic acţionar este Transgaz SA - a fost desemnată 
câştigătoarea „competiţiei de privatizare” a Vestmoldtransgaz. 
„Părţile semnatare ale contractului sunt: Agenţia Proprietăţii Publice din Republica Moldova, prin directorul 
adjunct Doina Cebortărean, Ministerul Economiei şi Infrastructurii din Republica Moldova prin Ministrul Chiril 
Gaburici şi Eurotransgaz, care are acţionar unic SNTGN Transgaz SA, prin administratorii Tudor Duţu şi Cristian 
Rusu”, se arată într-un comunicat al Ministerului Economiei - proprietarul Transgaz. 
Ministrul Economiei, Dănuţ Andruşcă, a declarat - la evenimentul de semnare a contractului - că în ceea ce 
priveşte relaţia cu Republica Moldova „România face politica faptelor, nu a vorbelor” şi că „privatizarea este un 
prim pas în înfăptuirea Unirii”. 
Potrivit comunicatului citat, Dănuţ Andruşcă a mai declarat: „Este mai mult decât o privatizare. Este mai mult 
decât o conductă. Este mai mult decât o investiţie. Este mai mult decât o mişcare strategică din partea României 
sau a Republicii Moldova. Este vorba despre înfrăţire şi despre unirea românilor cu români. Acum, printr-un 
contract, mâine printr-un gazoduct, poimâine prin alte măsuri şi acţiuni la fel de concrete şi la fel de ferme. 
România adoptă politica faptelor în relaţia cu Republica Moldova. Aceasta este aşteptarea pe care o au de la noi 
atât cetăţenii români, cât şi cei din Republica Moldova”. 
În ceea ce priveşte caracterul economic al semnării contractului, ministrul Economiei a arătat că, din acest 
moment, despre Transgaz se poate vorbi ca despre un jucător regional în domeniul energiei. „Transgaz confirmă 
locul şi rolul său în portofoliul Ministerului Economiei. Compania este, de astăzi, un jucător economic regional. 
Investiţia va crea locuri de muncă, valoare adăugată şi va spori securitatea energetică a ambelor ţări. Este o 
constribuţie concretă, angajantă pe termen lung, în direcţia diversificării rutelor şi a surselor de aprovizionare cu 
gaz a Republicii Moldova”, a afirmat Dănuţ Andruşcă. 
Directorul General al Transgaz, Ion Sterian, a subliniat, la rândul său, că acest proiect este menit să crească nivelul 
şi valoarea interconectării dintre cele două ţări în privinţa infrastructurii de transport gaze naturale. „Dezvoltarea 
Sistemului Naţional de Transport gaze naturale din zona de Nord Est a României, alături de gazoductul Ungheni-
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Chişinău, sunt proiectele prin care Transgaz funcţionează, de facto, ca un jucător regional. Avem competenţele, 
capacitatea şi dorinţa de a îndeplini obiectivele strategice ale României în sectorul în care operăm. Finanţarea, 
construcţia şi exploatarea interconectării Iaşi-Ungheni vor fi realizate în condiţii de predictibilitate şi siguranţă”, a 
declarat Ion Sterian. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Planul UE pentru crearea unui 'Schengen militar' 
Comisia Europeană va prezenta miercuri un plan de acţiune pentru crearea unui 'Schengen militar' cu scopul de a 
facilita transportul de trupe şi de echipamente în cadrul Uniunii Europene, în prezent îngreunat de o multitudine 
de formalităţi administrative şi de lipsa infrastructurii. Planul de acţiune consultat marţi de către AFP prevede în 
special identificarea nevoilor pentru transportul de trupe şi inventarierea infrastructurii utilizabile, relatează 
Agerpres. 
 „Aceste propuneri au o dimensiune practică, dar finalitatea lor este evidentă într-un moment în care tensiunile cu 
Rusia se acutizează', a explicat un diplomat european. 'Nu mai putem spune că un conflict în Europa este 
imposibil”, afirmă şi numeroşi responsabili europeni în particular. 
„Avem nevoie de un spaţiu Schengen militar. Ruşii au libertate de mişcare totală pe teritoriul lor. Noi trebuie să 
putem să ne mişcăm la fel de rapid, dacă nu mai repede, pentru a comasa forţe împotriva unui potenţial inamic cu 
scopul de a-l descuraja”, declarase recent generalul american Ben Hodges, fost comandant al forţelor americane 
în Europa. 
În timp ce cele 26 de state membre ale Spaţiului Schengen au eliminat controalele la frontierele lor interne, 
„avem nevoie de aceeaşi libertate de mişcare în cadrul UE ca un camion care transportă o încărcătură de mere din 
Polonia în Franţa”, a explicat el. 
Statele baltice (Estonia, Lituania şi Letonia) au constituit deja între ele un mini-Schengen militar, argumentează 
Elisabeth Braw, analistă la Atlantic Council, un think tank specializat în relaţii internaţionale. 
Or, Uniunea Europeană este departe de acest obiectiv. 
„În caz de conflict, nu am avea astăzi timp să localizăm rutele practicabile, nici să efectuăm procedurile birocratice 
pentru a deplasa un blindat din Olanda până în Estonia”, explică în privat un înalt responsabil european. 
Birocraţia excesivă, legislaţia constrângătoare pentru tranzitul de materiale explozive şi periculoase, absenţa unei 
infrastructuri rutiere sau feroviare adaptate nevoilor militare, obstacolele sunt numeroase în cadrul UE pentru a 
permite mişcări de trupe rapide. 
„Trebuie să ne asigurăm că există infrastructura necesară, că tunelurile sunt practicabile, că drumurile au o lăţime 
suficientă, că podurile pot suporta greutatea materialelor transportate”, explică un diplomat. 
„Uniunea Europeană poate ajuta prin construirea infrastructurii acolo unde este nevoie” în special în ţările din 
Europa de Est, subliniază în acest context un responsabil militar. 
UE a prevăzut cofinanţări pentru 12 coridoare transnaţionale. Dar decizia de a le realiza, precum şi utilizarea lor în 
scopuri militare ţine de suveranitatea statelor membre. 
„Atitudinea Rusiei ne cere să ne concentrăm din nou asupra apărării teritoriului. Dar putem avea toate 
echipamentele posibile, dacă nu le putem aduce acolo unde este necesar pentru a fi eficiente, atunci aceasta este 
absolut inutil”, susţine Elisabeth Braw. 
(Sursa: Agerpres) 
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